
 

1 
 

November 2023 

Årsberetning for sæson 2022/2023 til Vejle Gymnastik-Forening´s 
136. ordinære generalforsamling. 

 

Denne årsberetning er udarbejdet af bestyrelsen. På generalforsamlingen svares på eventuelle 
spørgsmål i relation til årsberetningen. Årsberetningen vil ikke blive læst op på dagen. 

Medlemsstatistik: 

Foreningen havde i alt 941 medlemmer, og de fordelte sig således: 0-12 år = 310 medlemmer, 
13-18 år = 98 medlemmer, 19-24 år = 96 medlemmer, 25-59 år = 212 medlemmer og over 60 år 
= 265 medlemmer. 

En tilbagegang i medlemstallet på 43 sammenholdt med sidste sæsons medlemstal. Der var en 
fremgang i aldersgruppen 0-12 år. En lille nedgang i aldersgruppen 13-18 år. En mindre 
nedgang i aldersgruppen fra 19-24 år. En lille fremgang i aldersgruppen 25-59 år og en lille 
nedgang i aldersgruppen >60 år. 

Hold, instruktører og hjælpere: 

I den forløbne sæson var der 100 frivillige til at tage sig af gymnastik og stavgang fordelt på 39 
hold. Der var en tilgang på 16 frivillige sammenlignet med forrige sæson. Foreningen benytter 
15 forskellige lokationer i Vejle og omegn. Som forening er det dejligt at kunne tilbyde 
forskellige aktiviteter og gode tilbud til gymnaster rundt omkring i Vejle by og omegn. 

Generelt fin tilmelding på de fleste hold. Fin tilslutning til drengeholdet ”Drengetons”. Et hold 
for modne damer blev ikke oprettet pga. manglende instruktør. TeamGym havde hold i mikro- 
mini- og juniorrækken. Der var desværre ikke instruktører til at opstarte et seniorhold. 

Efter efterårsferie var vi nødsaget til at lukke ned for 3 pigerytmehold, da der var for få 
gymnaster. Forsøgte med sammenlægning af holdene men det var ikke tilstrækkeligt. 

Salsation blev sat programsat efter en introperiode før sommerferien. Fin tilslutning fra 
sæsonstart.  

 

 



 

2 
 

 

Tilbageblik: 

Gymnastiksæsonen startede august/september 2022. 

Der blev afviklet opstartsmøde medio august på Vejle Atletikstadion. Der var fint fremmøde. 
Alle meget motiverede og glade frivillige. Alle klar til nye udfordringer og en ny sæson. 

Foreningen tog del i begivenheden: Hele Danmarks gymnastik uge (uge 36). Alle interesserede 
kunne komme og være med gratis. 

Medio november blev den årlige generalforsamling afviklet. Generalforsamlingen sluttede af 
med bankospil. Fint fremmøde. God stemning. Jane Jensen og Kirsten Mikkelsen blev genvalgt. 
Rasmus Dalstrup og Jette Hesthaven ønskede ikke genvalg. Anette Svensson blev valgt som 
suppleant. Bestyrelsen fik på generalforsamlingen lov til at finde to bestyrelsesmedlemmer. I 
foråret 2023 meldte to nye kandidater sig på banen. Det er Maja Hulgaard Pedersen og Rikke 
Lykke Ravn. 

Januar 2023 blev der afholdt instruktørmøde. Også her fint fremmøde. 

Bestyrelsen igangsatte en spørgerunde ude på holdene for at høre, hvad ønskede instruktørerne 
mere af og hvad ønskede de mindre af. Dette blev mødt meget positivt og der kom god 
feedback. F.eks. forslag om onlinestreaming af møder. Nogle kan være forhindret i at deltage 
fysisk i møder. Med en onlineadgang får den nødvendige information. Et andet var, at 
foreningen kunne være behjælpelig med at indkræve penge på holdene.  

VGF´s forårsopvisning blev flyttet fra DGI-Huset Vejle til Rosborg. Det var en fin opvisning, 
der blev afviklet. Det var både fordele og ulemper ved lokationen. Fordele i form af, at VGF 
kunne have udsalg fra bod, en mere intim stemning og havde Rosborg som opvisningssted for 
sig selv. Redskaber skulle ikke flyttes. Af mindre positive forhold skal nævnes, at der ikke var 
nok siddepladser. Nogle skulle have ståpladser. 

Som en fin afslutning på en god sæson blev alle frivillige inviteret til spisning efter opvisningen. 

Teamgymafdelingens sæson stoppede med medio juni. Der var deltagelse ved GymDanmarks 
konkurrencer både i mikro-, mini- og juniorrækken. Mikropigerne fik en flot bronzemedalje. 
Minipigerne tog en sølvmedalje hjem. Sidst men ikke mindst blev det til en medalje af 
fornemste metal nemlig guld til juniorpigerne. En meget fornem præstation og fin afslutning på 
konkurrencesæsonen. 

De to voksenhold Sprytme samt After Rep. deltog ved opvisninger og After Rep. til rep. stævne. 
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Årets aktiviteter: 

VGF havde planlagt følgende i løbet af sæson: 

· Gymnasternes Dag februar 2023 
· Deltagelse ved DGI´s forårsopvisninger 
· VGF´s egen store forårsopvisningen i marts 2022 
· Gym4 Life juni 2023. 
· Teamgym konkurrencer under GymDanmark 
· Kurser  

Gymnasternes Dag blev desværre ikke afviklet pga. for få tilmeldte hold. 

TalenMix, Juniormix, teamgym samt Sprytme repræsenterede VGF til SmugKig og DGI´s 
forårsopvisninger. 

Gym4Life blev afviklet den 11. juni. 6 hold var tilmeldt. Det var en fin konkurrence og fin 
tilslutning af tilskuer. GymDanmark var tilfredse med afviklingen af konkurrencen samt 
rammerne i DGI-Huset for konkurrencen.  

Økonomi: 

Regnskabet for sæsonen er ligeledes sendt ud elektronisk og der vil også være mulighed for at 
stille spørgsmål til dette på generalforsamlingen. 

Overordnet en fin balance mellem indtægter og udgifter. Sæsonen generedede et overskud på ca. 
40.000 kr. før renter og investeringer. 

Foreningen har udlæg for køb af konkurrencedragter til teamgym-afdelingen. Fremadrettet 
betaler den enkelte en lejepris pr. sæson. Efter 3 sæsoner er dragterne betalt tilbage. Med dette 
koncept holdes udgiften nede for den enkelte gymnast. Alle hold har ens dragt. Hermed er der 
større genbrug af dragter. 

Der er gjort indkøb af børnetrampolin. En nedspringsmåtte på Rødkilde er kasseret. Der er 
indkøbt mindre håndredskaber og tilbehør efter ønske fra holdene. 
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Bestyrelsen har besluttet at lave et rul for køb af trænertøj til alle frivillige i den ene sæson og 
deltagelse ved DGI´s Verdenshold opvisning i den næste sæson. Dette rul vil køre, indtil andet 
besluttes. 

 

Bestyrelsens sammensætning og mødeaktiviteter og arbejde i øvrigt: 

Annemarie Gotfredsen blev genvalgt. Carsten Rasmussen blev genvalgt, Alina Hansen blev 
genvalgt. Anette Wester Svenson blev genvalgt som suppleant. 

Bestyrelsen konstituerede sig efterfølgende på det første bestyrelsesmøde i december. 
Annemarie Gotfredsen blev valgt som formand. Carsten Rasmussen som næstformand. Alina 
Hansen som sekretær og Jane Jensen fortsætter som kasserer. 

Der har været afholdt i alt 11 bestyrelsesmøder 

Bestyrelsen har været i dialog med DGI-Huset for at fremme samarbejdet. Dette efter at der er 
kommet ny direktør for DGI-Huset. Fra DGI-Huset vil der blive arbejdet på et større 
samarbejde, hvilket hilses velkommen. 

Formanden vil gerne takke ALLE i bestyrelsen for deres frivillige arbejde og opbakning. 

Bestyrelsen har arbejdet med at undersøge alternativer til Conventus. Der ligger ikke en 
beslutning om at skifte system på nuværende tidspunkt. Fortsætter 2023 med Conventus. Vejle 
Kommune har idriftsat nyt bookingsystem (KMD) pr. 1.3.2023. Dette har krævet tilvænning. 
Nye folk hos Vejle Kommune og et nyt system for os brugere. Ikke en nem opgave. 

Efter ønske fra instruktører er det besluttet at købe gymnastikdragter til opvisningen for de 
børnehold, der ønsker dette. Andre kan forsat bestille opvisnings T-shirts. 

Der er mange opgaver, som den siddende bestyrelse har. Bestyrelsen har nået gennem 
opgaverne trods manglende ressourcer.  

Formanden vil gerne takke alle bestyrelsesmedlemmerne for deres store støtte og opbakning 
gennem hele året. I står altid til rådighed og er klar for god og konstruktiv sparring. Sammen 
udgør vi et stærkt team og kan bringe mange forskellige kompetencer i spil. Også dejligt, at der 
er kommet nye kræfter til. TAK for det.  
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Fremtiden: 

Rekruttering står øverst på agendaen. Det er ikke blevet lettere at rekruttere frivillige hænder. 
Det gør sig gældende både hos breddegymnastikken samt også indenfor 
konkurrencegymnastikken. 

Sammenhold, samarbejde og nye muligheder skal stadig være de faktorer, der skal gennemsyre 
foreningen i fremtiden, så det til enhver tid er sjovt både for gymnaster samt instruktører og 
hjælpere at dyrke gymnastik både på bredde- og konkurrenceniveau. 

At uddanne instruktører og få sikkerhed i modtagning i springgymnastikken skal også 
gennemsyre vores forening og give motiverede instruktører og hjælpere. 

Bestyrelsen vil gerne have fortsat fokus på at udvikle foreningen med input og inspiration fra de 
frivillige. 

Bestyrelsen skal i dialog med Rosborg Gymnasium og Vejle Kommune vedr. halfordelingen. 
Det er ikke blevet nemmere at få de ønskede tider til holdene. Udenbys hold tildeles tider og 
VGF mangler træningstider. Dette gør sig særligt gældende på Rosborg. 

Afslutning: 

Bestyrelsen vil takke alle vores engagerede instruktører og hjælpere og andre frivillige for et 
positivt samarbejde og for den store frivillige indsats. Der gøres et stort stykke frivilligt arbejde 
ude på træningslokationerne. 

Der skal lyde en tak til Kultur og Fritid i Vejle Kommune, DGI-Huset, VIR, hallernes og 
skolernes servicemedarbejdere samt GymDanmark og DGI for et godt og konstruktivt 
samarbejde. Der skal også lyde en stor tak til Nørup, som gennem de sidste sæsoner har stillet 
hal til rådighed, når træningsstederne i Vejle lukker ned for fritidsbrugerne medio maj. 

Bestyrelsen november 2023 

 


